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Protokół nr 2/2024 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 21 maja 2024 r. w godz. od 15:30 do 17:00  

w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

  

 Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa: 

1. Anna Ruszewska                                  - Przewodnicząca Komisji  

2. Jarosław Józef Kowalewski                 -   Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Wojciech Fałtynowicz  

4. Andrzej Łuczaj 

5. Adam Ołowniuk  

6. Jarosław Schabieński 

7. Wioletta Wawrukiewicz  

 

W posiedzeniu udział wzięli:    

1 . Czesław Renkiewicz                                   - Prezydent Miasta Suwałk 

2.  Maja Wawrzyniak                                      - Wydział Spraw Społecznych i Zdrowia 

3. Andrzej Śmiejkowski                                  - Wydział Spraw Społecznych. i Zdrowia 

4. Agnieszka Szyszko                                      - Kierownik Biura Współpr. z Org. Pozarząd. 

5. Grzegorz Kosiński                                       - Komendant Straży Miejskiej 

6. Małgorzata Dzierniejko                              - Dyrektor Środ.  Domu Samopomocy  

7. kom. Marek Bołtrukanis                              - Komenda Miejska Policji 

8. Paweł Godlewski                                         - Zastępca Komendanta Miejskiego PSP  

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

 Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji powitała zebranych i przypomniała, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytała, czy radni 

wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli uwag  i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1.  Przyjęcie Protokołu nr 1/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

 i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej     w Suwałkach z dnia 7 maja 2024 r. 

2. Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady 

Miejskiej w Suwałkach w kadencji 2024-2029. 

3. Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

4. Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach  

oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 

suwalskiego i miasta Suwałki za 2023 rok.  

5. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach  

o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2023 roku. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2023 r.  
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7. Informacja dotycząca funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy w Suwałkach 

za 2023 rok.  

8. Raport z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2023 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. 

10. Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2012-2023. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego 

12.  Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 1/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia  

 i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  w Suwałkach z dnia 7 maja 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 1/2024 z posiedzenia Komisji 

Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 7 maja 

2024 r., został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Regulaminu pracy Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach w kadencji 2024-2029. 

Regulamin stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytała o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili pytań i uwag wobec powyższego Anna Ruszewska 

stwierdziła, że Regulamin pracy Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Poprosiła o zabranie głosu Pana Prezydenta.  

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że 1/3 mieszkańców Suwałk posiada aktywna Kartę 

Mieszkańca. Przedstawił korzyści wynikające z posiadania tego dokumentu. Największą ulgą 

jest korzystanie z bezpłatnej komunikacji miejskiej. Jak wynika z szacunku Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej ulgi dla mieszkańców  z tego tytułu rocznie wynoszą ok. 1 136 000 
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zł. Bezpłatny dostęp do przedszkoli do kwota 789 000 zł, korzystanie z obiektów OSiR-u to 

kwota 729 000 zł, a ulga żłobkowa to ponad 500 000 zł. Poinformował o wystosowaniu prośby 

do merytorycznych Wydziałów Urzędu Miejskiego o zwiększenie promocji Suwalskiej Karty 

Mieszkańca w odniesieniu do przedsiębiorców. Na dzień dzisiejszy 29 przedsiębiorców 

zaangażowanych jest w realizację tej Karty. 

Anna Ruszewska podkreśliła, że zauważalny jest problem braku promocji Suwalskiej Karty 

Mieszkańca i należy podjąć działania w tym kierunku. Zwróciła się do radnych o ewentualne 

pytania i wnioski. 

Jarosław Kowalewski zapytał o liczbę przedsiębiorców od początku działania SKM. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że liczba przedsiębiorców oscylowała w granicach 30. 

Andrzej Śmiejkowski poinformował, że kilkakrotnie Wydział Spraw Społecznych i Zdrowia 

wysyłał pisma do przedsiębiorców zachęcające do udziału w Programie. Odzew był 

stosunkowo niewielki. Sytuację tę powodują warunki ekonomiczne; sporo firm ogłosiło upadek 

lub zakończyło swoją działalność. 

Jarosław Kowalewski stwierdził, że samo wysłanie listów do przedsiębiorców nie spełnia 

oczekiwanych efektów. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że kontakty z przedsiębiorcami są częste; Izba 

Przemysłowo-Gospodarcza zrzesza ponad 70 przedsiębiorców. Przy okazji spotkań trzeba 

pokazywać te firmy, dyskutować i zachęcać do udziału w Programie Suwalska Karta 

Mieszkańca. Okazją do podziękowań, zaprezentowania, docenienia danych firm, może być 

Forum Biznesowe Pogranicza. Można pokazywać firmy na social mediach ale nie są to 

instrumenty w zadawalającym stopniu, które zachęcają do zwiększenia aktywności. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i wniosków, wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji stwierdziła, że Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca” została 

przyjęta. 

 

Ad.4. 

Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach  

oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 

suwalskiego i miasta Suwałki za 2023 rok.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali 

z materiałami komisyjnymi. Poprosiła o krótkie zreferowanie. Zwróciła się do radnych o 

ewentualne pytania, uwagi i wnioski. 

 

kom. Marek Bołtrukanis przedstawił podstawowe dane dotyczące działalności Komendy 

miejskiej Policji. Poinformował o problemach kadrowych; podjęte zostały działania 

zachęcające do pracy w policji. 

Czesław Renkiewicz zwrócił się z prośbą w imieniu interesanta o rozpatrzenie możliwości 

zamontowania spowalniacza na ulicy Bakałarzewskiej. 

Marek Bołtrukanis odpowiedział, ze nie ma możliwości ustawienia na drodze wojewódzkiej 

spowalniaczy, ale podejmie działania rozwiązania tego problemu. 
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Jarosław Kowalewski zadał następujące pytania: 

- czy powstanie nowych posterunków policji w terenie jest uzasadnione,  

- czy stan etatowy to to samo co stan ewidencyjny 

- jak wygląda sytuacja z wakatami, w 2019 roku liczba wakatów stanowiła 0 zaś w 2023 roku   

20 

Marek Bołtrukanis odpowiedział, że stan etatowy to liczba stanowisk służbowych zapisana 

w dokumentach a stan ewidencyjny to liczba osób pełniących obowiązki służbowe. 

Sytuacja kadrowa nie jest zadawalająca. Ludzie odchodzą na emeryturę; nie jest to 

spowodowane nagłą, nieprzewidziana sytuacją. Jest coraz mniej osób chętnych do pracy  

w policji. Sporo młodych policjantów przebywa w szkołach policyjnych.  Młody policjant 

brutto zarabia w granicach 5,5 tyś zł. Jest to kwota niższa niż w wojsku. 

Na terenie działania Suwalskiej Policji funkcjonuje 5 posterunków, których zadaniem jest 

zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom. Podjęta w tym temacie decyzja jest jak najbardziej 

słuszna. 

Czesław Renkiewicz podkreślił, że współpraca Samorządu z Komendą Policji  przy 

organizacji różnych imprez układa się bardzo dobrze. Skierował słowa podziękowania do 

policjantów za otwartość, postawę w zabezpieczaniu bezpieczeństwa na co dzień a przede 

wszystkim podczas masowych uroczystości na terenie Miasta. 

Nawiązał do niedzielnej imprezy motoryzacyjnej ulicami miasta. Ocenił imprezę dobrze ale 

uważa, że rajdy samochodowe w przyszłości nie powinny odbywać się ulicami miasta;  

w przyszłości należało by wyznaczyć inna lokalizację.  

Marek Bołtrukanis odpowiedział, że w przypadku wydanych zezwoleń na jakąkolwiek 

imprezę, zadaniem policji jest zapewnienie bezpieczeństwa. Sukcesem jest odbycie się danego 

wydarzenia bezpiecznie, bez żadnych strat czy kolizji. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji stwierdziła, że Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji  

w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

powiatu suwalskiego i miasta Suwałki za 2023 rok zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 5  

Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach  

o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2023 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali 

z materiałami komisyjnymi. Poprosiła o krótkie zreferowanie. Zwróciła się do radnych o 

ewentualne pytania, uwagi i wnioski.  

 

Paweł Godlewski przedstawił główne założenia działalności Straży Pożarnej. Sytuacja zmusiła 

do dodatkowych zadań, przykładowo ochrony granicy wschodniej czy pomocy przy zwalczaniu 

epidemii, napływem uchodźców. Rocznie wyjazdów interwencyjnych jest ok. 1000. Strażacy 

wyjeżdżają do różnych zdarzeń. Część pożarów domów było wynikiem zaniedbań 
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mieszkańców, szczęśliwie nie było ofiar śmiertelnych. Straż prowadzi szeroko zakrojoną 

działalność edukacyjną. Organizowane są „Strażackie czwartki” polegające na pogadankach 

edukacyjnych w przedszkolach raz w miesiącu. W Komendzie Miejskiej Straży Pożarnej  

w Suwałkach zatrudnione są 92 osoby w  systemie zmianowym, w ciągu dnia na służbie jest 

15 strażaków. 

Anna Ruszewska wyraziła swój podziw i wielki szacunek do pracy strażaków. 

Zapytała o podaną w Informacji liczbę  fałszywych zdarzeniach – 121, zapytała z czego wynika 

tak duża liczba. 

Paweł Godlewski odpowiedział, że często są to zawiadomienia, które sygnalizuje czujka, czy 

zgłoszenia dużego zadymienia i w każdym przypadku służby muszą szybko interweniować. W 

przypadku złośliwego zgłoszenia zagrożenia pożarowego mandatowanie przeprowadzane jest 

wspólnie z Policją czy Strażą Miejską. 

Czesław Renkiewicz  w kontekście całodobowej ochrony obiektów Muzeum Okręgowego 

w Suwałkach zapytał, czy Państwowa Straż Pożarna ma podłączenia tych obiektów. 

Paweł Godlewski potwierdził, że obiekty Muzeum Okręgowego są podłączone i całodobowo 

monitorowane. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji stwierdziła, że Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w 

Suwałkach o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2023 roku, została przyjęta.  

 

Ad pkt. 6  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2023 r.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali 

z materiałami komisyjnymi. Zapytała o ewentualne uwagi i wnioski. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do głosowania.  

 

za pozytywną opinią głosowało                 - 7 radnych 

przeciw                                                      -  0 

wstrzymało się od głosu                            -  0 

Komisja projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta Miejskiego 

Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2023 r., 

zaopiniowała  pozytywnie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7  

Informacja dotycząca funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Suwałkach za 2023 rok.  

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Anna Ruszewska  poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.      

Poprosiła o krótkie zreferowanie. Zwróciła się do radnych o ewentualne pytania, uwagi i 

wnioski. 

 

Małgorzata Dziermejko poinformowała, że Środowiskowy Dom Samopomocy w Suwałkach 

działa od 1 stycznia 2020 r.  Zadaniem jest zapewnienie oparcia społecznego pozwalającego 

uczestnikom na zaspokojenie podstawowych potrzeb życiowych, usamodzielnienie się 

i integrację ze środowiskiem. Obecnie statutowa liczba uczestników wynosi 38. Podobnie jak 

inne domy środowiskowe problemem są środki finansowe. Uczestnicy wydali płytę promującą 

miasta Suwałki zatytułowaną „Spełnione marzenia”. 

Jarosław Kowalewski złożył podziękowanie za trud, ciężką pracę, zaangażowanie, 

pogratulował wydania płyty. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że na terenie Suwałk działają dwa domy środowiskowe. 

Jeden prowadzony przez samorząd i drugi przez Stowarzyszenie Aktywni Tak Samo. 

Podkreślił, że zapotrzebowanie w tym temacie jest ogromne, coraz więcej osób  

z niepełnosprawnością potrzebuje pomocy. Działania tego typu finansowane są  z budżetu 

państwa. 

Poinformował, że Podlaskie Stowarzyszenie Terapeutów zwróciło się z prośbą przekazanie 

nieodpłatnie działki pod budowę środowiskowego domu samopomocy, działka została 

wskazana, temat jest otwarty. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag wobec powyższego Przewodnicząca Komisji 

Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa stwierdziła,  że Informacja dotycząca 

funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy w Suwałkach za 2023 rok została 

przyjęta.  
 

Ad pkt. 8  

Raport z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2023 rok. 

Raport stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

   

Anna Ruszewska  poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.           

Poprosiła o krótkie zreferowanie. Zwróciła się do radnych o ewentualne pytania, uwagi i 

wnioski. 

 

Maja Wawrzyniak poinformowała, że do złożenia przedmiotowego Raportu obliguje Ustawa  

o wychowaniu w trzeźwości  i przeciwdziałaniu alkoholizmowi z 26 października 1982 r. oraz 

ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii z 29 lipca 2005 r. Omówiła realizację poszczególnych 

zadań Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach w 2023 r.  

Podkreśliła, że najwięcej środków finansowych przekazano na prowadzenie świetlic 

środowiskowych, na pomoc członkom rodzin, w których występuje problem alkoholowy, na 

organizację kolonii, półkolonii dla dzieci z tych rodzin oraz na realizację projektów 

profilaktycznych w placówkach oświatowych. 

Czesław Renkiewicz  poinformował, że ilość punktów sprzedaży detalicznej i gastronomicznej 

nie zmienia się a sprzedaż alkoholu z roku na rok wzrasta. Nadmienił, że zrezygnowano 

z prowadzenia Izby Wytrzeźwień z uwagi na problemy z zatrudnieniem lekarzy. Ministerstwo 

Zdrowia nie zgodziło się na zatrudnienie ratowników medycznych, w związku z tym placówka 

ta została przekształcona na ogrzewalnię prowadzoną przez MOPR. 

Poruszył sprawę spożywania alkoholu na suwalskich bulwarach, poinformował, że padła 

propozycja utworzenia strefy, w której spożywanie alkoholu nie byłoby karane. 
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Grzegorz Kosiński poinformował, że propozycja utworzenia strefy wynika też z tego, że na 

terenie bulwarów ustawione zostały grille i stąd pomysł, aby na tym wydzielonym terenie 

znieść zakaz picia piwa.  

 

Anna Ruszewska podkreśliła, że temat należałoby przedyskutować z radnymi i Miejską 

Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa stwierdziła, że Raport z realizacji 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2023 rok, że został przyjęty.  

 

Ad pkt. 9  

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

   

Anna Ruszewska  poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.           

Poprosiła o krótkie zreferowanie. Zwróciła się do radnych o ewentualne pytania, uwagi i 

wnioski. 

 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że przedmiotowe Sprawozdanie jest dokumentem 

przyjmowanym na cały rok, zawierający wszystkie sfery działalności organizacji współpracy  

z Miastem. Wszystkie zawarte w Sprawozdaniu zadania są w systemie konkursu ofert, który 

ogłaszany jest raz w roku. Nadmieniła o nowym zadaniu Centrum Informacji i Pomocy dla 

Cudzoziemców realizowane przez Stowarzyszenie Związek Ukraińców w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz podkreślił dużą rolę organizacji pozarządowych w życiu Miasta. 

Wysokość środków finansowych przeznaczonych na działalność NGO-sów nie zawsze jest 

zadawalająca. 

Anna Ruszewska  zapytała o tendencję przekazywania środków finansowych na organizacje 

pozarządowe na poszczególne zadania priorytetowe w konkretnych obszarach tematycznych. 

Nadmieniła, że z powodu zmiany przepisów jest jedna pula środków finansowych bez 

wykazania poszczególnych dziedzin. Podkreśliła, że przynajmniej nie powinno być tendencji 

zniżkowej. 

Agnieszka Szyszko poinformowała, że w roku 2023 organizacjom przekazano dotację celową 

w kwocie 2 834 345,19 zł, mniej niż w poprzednich latach. Przyczyną jest wypadnięcie dwóch 

dużych zadań: Izby Wytrzeźwień, która była milionowym zadaniem i Centrum Wspierania 

Organizacji Pozarządowych. 

Jarosław Schabieński zapytał, o  Stowarzyszenie Mroczne Bractwo w Suwałkach oraz 

Fundacja Żywej Historii HANZA w Suwałkach, czym się zajmują. 

Agnieszka Szyszko odpowiedziała, że jest to Stowarzyszenie skupiające młodych ludzi wokół 

Programu Mroźna Brama 2023. Program ten realizowany jest raz w roku. Mroźna Brama jest 

największym festiwalem fantastyki w województwie podlaskim. Z tego Programu korzystają 

zarówno dorośli, jak i małe dzieci, popularyzuje kulturę dalekiego wschodu, literaturę 

fantastyczną, gry planszowe. Stwierdziła, że działanie tego Stowarzyszenia jest wychowawcze 

i niekonwencjonalne. 

Natomiast Fundacja Żywej Historii HANZA w Suwałkach jest młodą fundacją zajmującą się 

rekonstrukcją historycznego stroju bałtyjskiego z terenów Suwalszczyzny. 
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Anna Ruszewska zachęciła do udziału w Suwalskiej Majówce Społecznej, podczas której 

prezentują się organizacje pozarządowe. Podkreśliła, że jest to szansa, by mieszkańcy zapoznali 

się z działaniami NGO. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag wobec powyższego Przewodnicząca 

Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa stwierdziła, że Sprawozdanie z 

realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w 2023 r. zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 10  

Ewaluacja Wieloletniego Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi na lata 2021-2025 za lata 2012-2023. 

Ewaluacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska  poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali              

i zapytała o wnioski i uwagi. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag wobec powyższego Przewodnicząca Komisji 

Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa stwierdziła, że Ewaluacja Wieloletniego 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi na lata 2021-2025 za 

lata 2012-2023 została przyjęta. 

 

Ad pkt. 11  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska  poinformowała, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.          

Poprosiła o krótkie zreferowanie. Zwróciła się do radnych o ewentualne pytania, uwagi i 

wnioski. 

 

Grzegorz Kosiński  powiedział, że zaopiniowanie przedmiotowej uchwały jest niezbędne, 

ponieważ termin obowiązywania  uchwały  LV/724/2023 z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie 

ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych  

i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego upływa z dniem 30 

czerwca 2024 r. W ocenie Rad Pedagogicznych szkół zlokalizowanych przy ulicy Sejneńskiej 

istnieje potrzeba dalszego obowiązywania tej uchwały. 

Anna Ruszewska przypomniała, że była przeciwna wprowadzeniu strefy wolnej od dymu 

papierosowego, pomimo, że sama, w pracy zawodowej i społecznej, realizuje działania 

promujące zdrowy styl życia,  powiedziała o konieczności podejmowania regularnie działań 

profilaktycznych, od początku edukacji, wpływania na dzieci i młodzież własnym przykładem. 

Zapytała, czy przepis ten był możliwy do wyegzekwowania. 

Grzegorz Kosiński  odpowiedział, że w roku 2023 nałożono 30 mandatów i tyle samo 

mandatów nałożono w roku bieżącym. Mandaty wypisywane są w wysokości 100 zł. 

Większość uczniów to osoby poniżej 17 roku życia a takich osób nie można karać mandatami. 



9 

 

Należy zauważyć, że palenie papierosów w tym rejonie ograniczyło się, jednak nie można 

stwierdzić, że liczba osób palących wyroby tytoniowe zmniejszyła się. 

Adam Ołowniuk  powiedział, że zauważalny jest spadek liczby osób palących w tym rejonie, 

ale sama uchwała problemu nie załatwia.   

Jarosław Kowalewski zapytał czy na terenie Suwałk zdarza się sytuacja palenia papierosów 

przez uczniów przy innych szkołach. 

Grzegorz Kosiński  odpowiedział, że Dyrektor Zespołu Szkół przy Zielnej zwracała się z 

prośbą o interwencję. 

Czesław Renkiewicz powiedział, że przy ulicy Sejneńskiej znajdują się 4 szkoły: Zespół Szkół 

Technicznych, Zespół Szkół nr 4, Zespół Szkół Sióstr Salezjanek oraz Szkoła Podstawowa nr 

6, jest to jedyne miejsce w mieście skupiające wokół siebie tyle szkół. 

Jarosław Schabieński stwierdził, że podjęcie przedmiotowej uchwały nie spowoduje 

zmniejszenia liczby osób palących. Celem jest nie palenie przed szkołą co jest sytuacją 

demoralizującą młodszych uczniów. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               -  5 radnych 

przeciw                                                     -  1 radny 

wstrzymał się od głosu                             -  1 radny 
Komisja projekt uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z 

papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu 
tytoniowego zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt 12. Wolne wnioski 

 

Członkowie Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa wniosków nie wnieśli. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa 

podziękowała radnym i gościom za udział w posiedzeniu. 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Przewodnicząca  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                                                                                         Anna Ruszewska 
 

 

 

Protokół sporządziła:  

 

Danuta Skucz Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
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